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ŠKOLNÍ FÓRUM
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HALLOWEENSKÁ PÁRTY
ČTĚTE NA STRANĚ 1

ÚVODNÍK
Vážení čtenáři,
přicházíme k vám s dalším
číslem tohoto školního roku.
Listopad byl poměrně bohatý
na události, takže bylo o čem
psát.
Hned začátkem listopadu jsme
měli spoustu práce s organizací
dvou velkých akcí - Školního
fóra a Halloweenské párty.
O tom, jak probíhalo uvítání
zájezdu ukrajinských dětí nám
napsala jedna z jejich průvodkyň
a současně žákyně naší školy
Nasťa. O další zahraniční
návštěvě, americké studentce,
nám napsala pár řádků Anička.
Jeden příspěvek dodal čtvrťák
Ondra a nevíce se rozepsala
Hanka, která se podílela
na organizaci většiny akcí.
Příjemné čtení.
Redakce 

Školní fórum 2024

foto: Hana Šmídová

V pátek 8.11 se žáci pátých až
devátých tříd zúčastnili školního
fóra. Školní fórum je akce, kdy
se město ptá žáků z různých škol
na to, co bychom si přáli změnit
či zrealizovat v našem městě
a taky na našich školách.
Pro naše hosty jsme si připravili
drobné občerstvení a něco bylo
nachystané i pro žáky. Naši
hosté si pro nás na začátek
připravili společně s paní
ředitelkou krátký proslov o tom,

foto: Hana Šmídová

co se z posledního fóra podařilo
zrealizovat a změnit. Rozdělili
jsme se do pěti skupin, aby
v každé skupině byl žák z jiného
ročníku. První úkol byl vždy
nejprve vybrat, co oceňujeme
a čeho si ve městě nebo škole
vážíme a pak jsme prezentovali
naše návrhy na změny. Naše
škola měla jako jediná hlasování
digitálně a ne v tištěné podobě.
Pro město jsme navrhovali např.
lepší osvětlení, oprava haly

na Msgr. Šrámka a úklid
náměstí… Pro školu jsme měli
návrhy jako např. skříňky místo
šaten, všechny úkoly, referáty
a písemky psát do domácích
úkolů na Bakaláře, zápisy
a učebnice v telefonech, vchod
do školy na čip a plno dalšího …
Každé družstvo si vybralo dvě
věci, které pošlou do hlasování.
Nakonec se hlasovalo a nejvíc
hlasů mělo ve městě městská stáj
a ve škole všechny úkoly
v Bakalářích. Tato akce byla
super na teambuilding mezi žáky
parlamentu a na procvičování si
argumentace mezi dospělými.
Moc děkujeme paním učitelkám,
které na tom mají taky velký
podíl a samozřejmě všem
žákům, kteří se zúčastnili.
 
Hanka Kusá

Halloweenská párty

foto: Hana Šmídová

Pátek 8. listopadu byl
pro žákovský parlament
náročný, protože po školním
fóru nás čekala organizace
tradiční Halloweenské párty
pro žáky 5. - 9. ročníku.
Připravili jsme pro ostatní pestrý
program, aby se nikdo nenudil!
V programu byl např. Battle
dance, židličkovaná, soutěž
o nejlepší masku, tanec
s balónky a plno dalšího,… Jako
letošní specialitu jsme měli
stezku odvahy jen pro opravdu
odvážné. Stezka vedla
od prvního stupně do třetího
patra a přes druhý stupeň zpátky.

Účastníci museli plnit také
úkoly, aby na konci dostali
odměnu. Na diskotéce nesměla
chybět ani tombola se super
cenami. Tento rok jsme měli
poprvé foto koutek, který
nakonec sklidil velký úspěch.
Bohaté a pestré bylo
i občerstvení, které donesli
účastníci jako vstupné.
Zúčastnilo se přes sto žáků.
Diskotéku jsme si všichni moc
užili a už se těšíme na příští rok.
 
Hanka Kusá

Návštěva z Ukrajiny republice. Vyzkoušeli si
i Kahoot na informace
z prezentací a na závěr
hodinového programu si s námi
a se sedmáky anglicky zazpívali
a na boomwhackery zahráli pár
vánočních písniček. Pak je
čekalo pohoštění v podobě
typicky českého perníku
a kofoly. Po svačině byli
Ukrajinci posláni do tříd
v různých věkových kategoriích.
Se mnou do devítky šli čtyři,
navázala jsem s nimi kontakt.
Vlaďka dostala na starosti dva
a Máša 7 dětí ve věku 11 let.
Poté, co seděli a viděli několik
lekcí, pochopili, jak naše
studium funguje, jak pracujeme
během lekce, našli několik

rozdílů. Některé body je zasáhly
v dobrém slova smyslu. Čas
ubíhal velmi rychle, po poledni
šli na oběd, po kterém odešli
z naší školy a každý den po celý
týden k nám do školy chodili
na obědy. V průběhu týdne jste
mohli zhlédnout jejich
vystoupení v kině
a v Beskydském divadle. Bylo to
báječné setkání a my je vždy
zase rádi uvidíme a doufáme, že
to není jejich poslední návštěva
České republiky :)
 
Nasťa Tsarfoto: Hana Šmídová

2. 12. byl pro nás docela
významný den, byli jsme
nadšení, že k nám přijedou

Ukrajinci. Ale i přes toto nadšení
jsme zároveň měli taky trochu
obavy. Se spolužačkami
Vlaďkou a Mášou jsme se
zapojily do příprav programu
na jejich uvítání. Nejprve jsme
připravily materiály, bylo to
náročné, ale stálo to za to.
Na úvod jsme se představily
a navrhly zahrát si hru „Jmenuju
se...“. Museli se představit
česky. Bylo jasné, že mají také
starosti jako my, ale rychle jsme
na to zapomněli. Velmi nás
potěšilo, že jsme jim mohli
ukázat naše prezentace o naší
škole, Novém Jičínu a České
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Americká studentka na návštěvě

foto: Šárka Krčková

Na konci listopadu k nám
do školy přišla 16letá studentka
z Ameriky, přesněji z Oregonu.
Jmenuje se Valkyrie. V Česku je
od začátku září do července
v rámci programu Rotary klubu.
Chodí na Gymnázium v Novém
Jičíně. Česká republika je první
místo jejího pobytu mimo USA
nebo Kanadu. K nám do školy
přišla povídat o životě

v Americe. O sobě prozradila, že
hraje vodní polo, má ráda
malinovku a pracuje v muzeu
lokomotiv. Nachystala si pro nás
i malý kvíz o Americe.
Bylo to moc fajn a dozvěděli
jsme se hodně zajímavých
informací.
 
Anna Vidomusová

Vánoční zpívání

foto: Městské kulturní středisko

Ve středu 4.12. se někteří žáci
zúčastnili Vánočního zpívání
na náměstí. Vystoupení
probíhalo odpoledne a také
dopoledne. Představení začali
třeťáci s paní učitelkou
Žlebkovou. Měli připravené
i anglické písničky, které zpívali
v češtině. Potom bylo
vystoupení kroužku flétniček
s paní učitelkou Štramberskou.
Následovalo poslední

vystoupení žáků s panem
učitelem Sopuchem, který hrál
jako doprovod na kytaru. Ostatní
třídy je přišli podpořit a zazpívat
si s nimi. Moc děkujeme všem
žákům, kteří vystupovali a také
učitelům, kteří vystoupení
připravovali. Bylo to příjemné
zahájení adventního času
na trzích na náměstí.
 
Hanka Kusá

Vánoční jarmark

foto: Hana Šmídová

28.11 jsme si připravili
pro veřejnost Vánoční jarmark,
kterého se zúčastnily děti
z prvního i druhého stupně.
Jarmark se konal jako každý rok
ve školní jídelně a v průchodu
k šatnám prvního stupně.
Součástí byla soutěž
o nejoriginálnější vánoční
sklenici. Každý, kdo přišel
dostal hvězdičku, aby mohl
hlasovat. Této soutěže se
zúčastnily všechny třídy.
Všechny sklenice byly moc
krásné, ale vyhrát mohla jen
jedna. Na jarmarku měly děti
opravdu krásné výtvory, něco

vytvořily sami, něco s pomocí
rodičů. Některé děti prodávaly
za sebe, některé za výtvory třídy.
Na jarmarku jste si mohli
zakoupit i drobné občerstvení -
palačinku, klobásník, kanapky,
punč nebo teplý čaj. Na jarmark
přišly od rodičů a všech
návštěvníků moc hezké zprávy
a ohlasy. Děkujeme všem, co se
přišli podívat a podpořit žáky,
a samozřejmě všem, co tvořili,
prodávali nebo pomáhali
s přípravou.
 
Hanka Kusá

Dinosauři: T-Rex

foto: https://www.seznamzpravy.cz/

Tyrannosaurus Rex byl největší
lovec v období druhohor
na konci křídy. Živil se ostatními
dinosaury jako například:
Triceratopsy, Stegosaury
a Brachiosaury.
Měřil asi 6 m do výšky, dlouhý
byl dokonce asi až 15 m a vážil
7 tun, což je váha dvou slonů.
Jeho tělo pokrývala hrbolatá
kůže bez peří, na hlavě neměl
žádné výčnělky
kromě temenního hřebene. Měl
mohutné čelisti s ostrými zuby,
ty nejdelší měřily až 18 cm,
a díky svému pilovitému okraji
připomínaly nůž na krájení
bifteků. Měl 4 končetiny. Dvě

přední končetiny byly malé,
zakrnělé a dvouprsté s ostrými
drapy. Zadní sloupovité nohy,
po kterých chodil, měly 3 prsty
s mohutným drápem. První
téměř úplně celá kostra tohoto
dinosaura byla nalezena
v severní Americe v roce 1902.
Věděli jste, že Tyrannosaurus
měl schopnost uzdravit se z tak
velkých zranění, která by každý
jiný druh zabila (například:
ukousnutý ocas, otevřená
zlomenina, zlomená spodní
nebo horní čelist)?
 
Ondra Raška
Zdroj: domácí wikipedie


